
Farní zpravodaj
�íslo 10/2024

7. 9. 2024

V týdnu od 08. 09. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov –Do�ekalovy; Radotín – P. Ambrože; ernošice – Schrötterovy
V týdnu od 15. 09. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov – Ucha�ovy; Radotín – Ba�enkovy; ernošice – Josefa Omá�ku
V týdnu od 22. 09. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov – Zálešákovy; Radotín – YehoZovy; ernošice – Irenu Kantovou
V týdnu od 29. 09. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov – P. Zdeňka S.; Radotín – Benešovy; ernošice – P. Evermoda

ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI  
RADOTÍN A TŘEBOTOV

Milí farníci,
máme po prázdninách a většina i po dovolených, tedy �as využít sil získaných
pZi odpo�inku. Už vidím, jak se mnozí pousmíváte a Zíkáte si: „Já že jsem si o
prázdninách odpo�inul (a)?“ Ano, ne každý si odpo�inul, ale takto je tomu pZeci
po celý rok. ZaměZíme-li se na to, že o dovolené si odpo�inu, velmi brzy zjistíme,
že to nesta�ilo. Bůh, který stvoZil celý svět a �lověka postavil na vrchol, nám dal i
den k odpo�inku. Je dobré na to nezapomínat a vzít vážně naše schopnosti a
možnosti. Nejsme stroje a nakonec ani stroje nemají neomezené použití. Je
tZeba žít, a to s úctou ke StvoZiteli a s respektem. Nenakládejme na sebe více,
než jsme schopni zvládnout a už vůbec nedovolme, aby byly děti pZetěžovány.
Všichni potZebujeme �as pro odpo�inek a pro na�erpání sil. Jako věZící máme
jedine�nou šanci �erpat u zdroje, protože víme, kde je. Není to výsada, která
nám dává možnost nadZazenosti, ale naopak velkou zodpovědnost, a to pZivést
i ostatní k tomuto nenahraditelnému zdroji síly a pokoje. Nejprve se však
musíme nau�it správně �erpat i my, nezapomínat na tuto potZebu. Vím, není to
lehké, ale znovu pZipomínám, i světské věci se musíme u�it zvládat, dokonce i
životní pZirozené potZeby. Jako pZíklad dám vodu, kterou každý �lověk nutně
potZebuje a není to automatické, že všichni dodržují pitný režim. Jen se
rozpomeňte, kolikrát si uvědomíme, že jsme toho dnes moc nevypili a pZichází
různé odezvy, někoho za�ne bolet hlava, jiný je utahaný apod.. Když nám Bůh
dal život, věděl, že je to dobré a stejně tak věděl, že je dobré odpo�ívat. Tak vám
všem pZeji, abyste se s odpo�inkem nezaměZovali jen na �as prázdnin a
dovolených, ale aby byl sou�ástí každého dne, potažmo týdne. Každý
potZebujeme svůj Zád dne, ať tedy dobZe plánujeme.

Ze srdce žehná a na spole�ná setkání
 se stále těší  váš faráZ Timotej

I řekl Bůh: „Učiňme člověka, aby byl naším obrazem podle naší podoby. Ať lidé panují nad mořskými
rybami a nad nebeským ptactvem, nad zvířaty a nad celou zemí i nad každým plazem plazícím se po

zemi.“ Bůh stvořil člověka, aby byl jeho obrazem, stvořil ho, aby byl obrazem Božím, jako muže a ženu je
stvořil. A Bůh jim požehnal a řekl jim: „Ploďte a množte se a naplňte zemi. Podmaňte ji a panujte nad

mořskými rybami, nad nebeským ptactvem, nade vším živým, co se na zemi hýbe.“ … Bůh viděl, že
všechno, co učinil, je velmi dobré. Byl večer a bylo jitro, den šestý. Tak byla dokončena nebesa i země se

všemi svými zástupy. Sedmého dne dokončil Bůh své dílo, které konal; sedmého dne přestal konat veškeré
své dílo. A Bůh požehnal a posvětil sedmý den, neboť v něm přestal konat veškeré své stvořitelské dílo.

Gn



Poutní mše svatá v Kosoři 28.7.2024 
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Piknik po mši sv. v Černošicích na Višňovce při  příležitosti
zahájení nového školní roku 
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Zvu Vás na již tradiční akci

 PEENÍ NA NEDĚLI 
které se bude konat v sobotu

 21.9. od 13:30 hod. 
na programu je pe�ení kolá�ů

Těším se na společně strávený čas. 
Anna Kubásková
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Stránky Farního zpravodaje jsou otevřené všem, těšíme se na vaše příspěvky.
Uzávěrka dalšího čísla je do pondělí 30.9., zpravodaj vyjde 4.10.2024

Za obsah příspěvků zodpovídají jejich autoři. Neoznačená fota jsou ilustrační. 
Texty neprocházejí odbornou jazykovou korekturou.

Změna programu bohoslužeb vyhrazena, aktuální informace vždy na 
www.trs-farnosti.cz 

Kontaktní osoba: R.D. JCLic. Mgr. Bc. Timotej Maria Pavel Vácha O.Praem.
e- mail: trs-zpravodaj@seznam.cz

Pozvání na spolčo mladých

Rádi bychom vás pozvali do našeho společenství mladých, které se každý
týden schází na faře. Vytváření silného společenství je pro nás důležité,
protože díky němu můžeme posílit svou víru a přátelství. Naše setkání jsou
pestrá – někdy si povídáme a sdílíme své zážitky, jindy se věnujeme modlitbě,
studiu Bible nebo společným chválám. Občas si také pozveme hosty, kteří
nám přinášejí inspiraci svým příběhem o vztahu s Bohem. Letos nás například
navštívila naše nově pokřtěná farnice Darinka a kaplan Michal Hladík ze
Stodůlek.

Jedním z nezapomenutelných okamžiků byly letošní Velikonoce, které jsme
společně strávili na faře. Naše kamarádka Maky, která strávila několik měsíců
v komunitě House of the Open Door v Anglii, nám vyprávěla o svých
zkušenostech, což nás všechny velmi obohatilo.

Pokud vás naše společenství zaujalo, srdečně vás zveme, abyste se k nám
připojili. A pokud znáte někoho mladého, koho by naše setkání mohla
zajímat, neváhejte ho pozvat také. Těšíme se na vás!

Spolčo Lioba
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Poutní koncert

Peníze do sbírky na nové �ernošické varhany někdy te�ou proudem, jindy
pZibývají po kapkách.

Krásným výtěžkem 13.720 Kč pZispěli nada�nímu fondu Assumpta návštěvníci
poutního koncertu, který se v rámci Mariánské pouti uskute�nil v neděli
18.srpna odpoledne v �ernošickém kostele. 

Program, který zahrnoval skladby Antonia Vivaldiho, Antonína DvoZáka a
Alessandra Marcella, pZilákal asi stovku poslucha�ů. Poděkování si také
zaslouží �lenové souboru ernošický komorní ensemble, kteZí se ve prospěch
nového varhanního nástroje vzdali nároku na honoráZ. Byli to Karolína Janů
(soprán), Monika Urbanová a Anna Poulová (housle), Jana VavZínková (viola),
Helena Matyášová (violoncello), JiZí Sejkora (hoboj), Ivana Bažantová (cembalo)
a Lubomír ížek (kontrabas).

Druhým skvělým po�inem ve prospěch varhanní sbírky byl stánek s varhanní
kávou a oplatkami, který farnost provozovala po oba pouťové dny. Akci
zorganizoval Petr Pánek, práci ve stánku odvedli Veronika Němcová, Ivana a
Ani�ka Václavkovy a Dominik a Anežka Tobkovi. Pro varhanní sbírku získali
dalších 9.600 Kč.

Celková �ástka, kterou se již podaZilo vybrat na nový nástroj, díky pouťovému
víkendu pZekonala již 1.220.000 korun.

Martina YehoZová
foto: Petr Pánek

Adopce píšťal před spuštěním

Jakkoli úspěšně probíhá sbírka na nové �ernošické varhany, �ástka, kterou je
tZeba získat, stále pZevyšuje 8 milionů korun.

Nada�ní fond Assumpta se proto chystá na podzim zahájit projekt adopce
píšťal. O spolupráci jsme požádali jednu z pražských farností, která v nedávné
době podobný projekt ve srovnatelném rozsahu úspěšně realizovala a je
ochotna sdílet s námi své know-how.

Možnost adoptovat píšťalu pro sebe �i jako dárek pro někoho dalšího by se
měla otevZít pZibližně v polovině Zíjna tak, aby jí zájemci mohli využít k
nákupům už v pZedváno�ním období.

Další možností pZíspěvku do varhanní sbírky, kterou Zada farníků využila už v
pZedchozích letech, je daňová asignace. Na všechny takto poskytnuté dary
farnost vydá potvrzení pro daňové ú�ely.

Děkujeme pZedem všem, kdo se zapojí!

Ilustrační foto
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Spole�enství dospělých se schází v úterý ve 20 hodin 1x za 14 dní v MaNě
v ernobicích. teme úryvky z Písma z následující neděle, zpíváme,

modlíme se, povídáme si. 

Přijďte mezi nás!

Lucie Poulová

Ahoj vbichni,
a je konec letních prázdnin a navrátí se bkolní řád.
Vždy, když jsme se vrátili z prázdnin do bkolních
lavic, první slohová práce byla: Zážitek z prázdnin. A
tak se s vámi o jeden, trochu duchovní, chci podělit.

Poslední dobou se mi stává, že na něco myslím a
ejhle, přijde zpráva, signál nebo odpověď. Vždy mě
trochu zamrazí jako právě při posledním zážitku v
Kadani.

Vyjeli jsme s Honzou na několik dní na Klínovec,
projít se po Krubných horách a lesích. Příroda
krásná, málo turistů a �lověk si i opraví mínění o
zdevastovaných horách. To bývávalo. Teď zeleň
vzrostlých stromů, mech a slunce. Naladěná
příjemným pobytem jsem si u snídaně pře�etla
zprávu na "radotínských farnících", kde 102 letý
frantibkán Benedikt Holota moudře vypráví o postoji
k Bohu a lidskému životu. Uvědomit si, pro� jsme na
světě.

Takový pokorný, moudrý a vzdělaný katolický kněz a
já o něm jebtě neslybela. Zastyděla jsem se a stream
si s Honzou pustila jebtě několikrát.

A jak to bývá, po ukon�ení pobytu nás z penzionu
vymetli do 10. hod. a to byla dalbí příležitost na
poznání míst a měst při cestě domů. Přes Boží dar,
Ježíbkovu cestu zastávka v Jáchymově. Ohromil nás
děkanský kostel sv. Jáchyma, který byl kupodivu
otevřený. Modlitba, pár fotografií a jede se dál.
Musíme jebtě stihnout prohlídku Kadaně tu už mám
dávno vysněnou nějaký �as.

Královské historické město také s bohatou historií,
ale mne lákala prohlídka frantibkánského klábtera
14 svatých pomocníků. Prováděl nás mladý
průvodce a bylo cítit, že nemá jen nau�ený text, ale i
víru v srdci. Při představování života mnichů v jedné
z cel povídá: <A to mezi frantibkány máme otce 

Benedikta, který v těchto dnech slaví 102 narozeniny.= Úplně mi polilo horko a
nevěřila jsem vlastním ubím. Vytáhla jsem mobil a celé návbtěvnické skupině
přehrála Benediktovo poselství. Tak mi řekněte, zda je to jen náhoda ????????

Hodně radostných zážitků. 
text a foto: Zuzka a Honza aindelářovi

Od 3.9. 2024 bude
společenský sál na faře,

zvláště v dopoledních
hodinách, využívat denně

jako učebnu Gymnázium Oty
Pavla z Radotína 
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Vůně kadidla

Je půlka prázdnin. Na WhatsAppu se objevuje zpráva mimořádné adorace v
radotínském kostele. Jakože jsem se těbil o prázdninách na ranní mbe sv. ve
vbedních dnech v týdnu, jaksi skutečnost byla jiná. Letos prázdninový čas pro
mne běžel výrazně pestřeji než jiné roky a často jsem na devátou již musel být
jinde. 

Od 1. srpna máme zavřenou silnici do Radotína a zrovna tento první den
uzavírky jsem se rozhodl jet na výbe zmíněnou akci – adoraci - jak jinak než
autem. Jebtě před odjezdem jsem synovi říkal, že již je silnice uzavřená, ale
následně přijedu k závorám a ejhle, značka zákazu vjezdu. V tu chvíli mi to
doblo. Cestu jsem připravoval jako by se mne uzavírka netýkala… Zaparkuji
auto a vyrazím na nádraží, vždyť vlaky v tuto chvíli jezdí každou chvíli. Ano,
dráhy nezklamaly. Přesto nabírám zpoždění a tak jsem rád, že přijdu aspoň na
druhou polovinu časového prostoru pro adoraci. 

Druhý den ráno. Potkám na nádraží jednu blízkou osobu. Zdravíme se a
vidím jí na očích, že mi chce cosi říci. Obrací se ke mně s výrazem vnitřního
nepokoje, možná trochu v rozčilení: “Co říkáb na toho donátora?“
Následujícím hovorem ve vlaku jsem dostal vysvětlení, v čem spočívá obava z
tohoto systému na podporu platů kněží (bylo mi vysvětleno v tom smyslu, že
je to koncentrace informací o vbech aktivních katolících v arcidiecézi a takové
databáze jsou snadno zneužitelné). „Co budeme dělat?“, zněla přímá otázka.
Uznal jsem, je to koncentrace dat, ale přeci je to nějak proti zneužití
obetřené? Jsem si samozřejmě vědom toho, že zneužít se dá vbechno.
Doporučil jsem jít přímo za gen. vikářem Balíkem a třeba to dostatečně
vysvětlí, jak je systém zabezpečen. Sám na to neznám dostatečně
erudovanou odpověď. 

Potom jsem v Radotíně vystoupil. A vrtalo mi to hlavou. Jak to vlastně je?
Dobel jsem k tomu, že můj názor na tuto věc je jednoznačný: donátorem chci
být. 

Kněží se svými pravomocemi udílet svátosti jsou přeci potřeba v této složité
době. A jestli je to součást hmotného zabezpečení církve, tak to přijímám. I
přes vbechny nedokonalosti. A je to zcela dobrovolné. Kdo chce zůstat zcela
anonymní v této věci a záleží mu na přítomnosti duchovních mezi námi,
zůstává mu možnost přispívat do sbírky v kostele v hotovosti, ze kterých se
na konci roku bude doplácet chybějící částka na donátorský účet.

Připomínám si životní příběh Abraháma, Hospodin měl pro něj připravenou
životní cestu, chtěl, aby on sám ji přijal. A po ní bel. A mnohokrát se modlil,
kde jsi Hospodine, co mám dělat? Jeho víra jej nesla do každého dalbího dne.
Nejsme na tom podobně?

Hubert Poul

“Moc předivná nás tiše obestírá, a proto čekám příští uklidněn. Bůh je dnes s
námi, svědčí naše víra, a bude s námi každý nový den. “

 (Dietrich Bonhoeffer- z denního motta na farních stránkách)

Cesta vlakem mi poskytla krásné vnitřní zklidnění, již jsem byl duchem v tichu
kostela. Od nádraží spěchám směrem ke kostelu. A najednou jebtě před
Městským úřadem mé čichové buňky zachytí něco, co bych  před městským
úřadem rozhodně nečekal: jemná vůně kadidla. Ta vůně byla nepatrná, ale
tak lákavá. Myslím, že ty, co touží přijít blíže k poznání, taková vůně by
přitáhla. Ale nikdo okolo mne nebel. akoda. Jistě by je napadlo, odkud, že se
tato vůně, toto bohatství, takový skvost může bířit?
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Body z jednání pastora�ní rady dne 2. 9. 2024
KC u kostela sv. Petra a Pavla Praha-Radotín:

1) Zhodnocení programů v Komunitním centru Radotín (některé
programy budou pokra�ovat, u několika dojde ke změně).

2) Bude zveřejněna výše nákladů na provoz jednotlivých kostelů.

3) Pouť za seniory bude na Světový den prarodi�ů a seniorů – vždy 4.
neděli v �ervenci.

4) Založení diakonie v ernošicích – na za�átek pomoc sestři�kám
(finan�ně i formou doprovodu v jejich službě).

5) Pravidelné programy ve farnosti za�nou v polovině září/v říjnu 2024.

Další zasedání pastora�ní rady 18. 11. 2024 v 18.30 hod. na faře v
Radotíně.

Vzhledem k tomu, že na radotínské  faře
za�ala rekonstrukce jezírka a na zahradě

probíhá výsev a dosev trávy, veškeré akce
kromě deskohraní a pe�ení tedy budou

zahájeny až 

23.9.2024

Všem děkuji za pochopení.
P. Timotej 

Od 25.9. budou zahájeny pravidelné adorace:

ernošice - středa po mši svaté do 20 hod.

Radotín - �tvrtek 18:00 - 19:30 hod.
první pátky 17:00 - 17:55 hod.
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Ohlášky farnosti

Nejnovější Poselství z Med~ugorje, 25. srpna 2024
„Drahé děti! Dnes je moje modlitba s vámi za mír. Dobro a zlo bojují a chtějí převládat ve
světě i srdcích lidí. Vy buďte lidmi naděje a modlitby a veliké důvěry v Boha Stvořitele pro

kterého je vše mo~né. Ať, dítka, mír převládá ve vás i kolem vás. }ehnám vás svým
mateřským po~ehnáním, abyste byly, dítka, radost pro všechny ty, které potkáváte.

Děkuji vám, ~e jste přijaly mé pozvání. “
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Farní zpravodaj
�íslo 10/2024

7. 9. 2024

V týdnu od 08. 09. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov –Do�ekalovy; Radotín – P. Ambrože; ernošice – Schrötterovy
V týdnu od 15. 09. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov – Ucha�ovy; Radotín – Ba�enkovy; ernošice – Josefa Omá�ku
V týdnu od 22. 09. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov – Zálešákovy; Radotín – YehoZovy; ernošice – Irenu Kantovou
V týdnu od 29. 09. 2024 se modlíme za farnost a zvláště pamatujme na: 
TZebotov – P. Zdeňka S.; Radotín – Benešovy; ernošice – P. Evermoda

ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI  
RADOTÍN A TŘEBOTOV

Milí farníci,
máme po prázdninách a většina i po dovolených, tedy �as využít sil získaných
pZi odpo�inku. Už vidím, jak se mnozí pousmíváte a Zíkáte si: „Já že jsem si o
prázdninách odpo�inul (a)?“ Ano, ne každý si odpo�inul, ale takto je tomu pZeci
po celý rok. ZaměZíme-li se na to, že o dovolené si odpo�inu, velmi brzy zjistíme,
že to nesta�ilo. Bůh, který stvoZil celý svět a �lověka postavil na vrchol, nám dal i
den k odpo�inku. Je dobré na to nezapomínat a vzít vážně naše schopnosti a
možnosti. Nejsme stroje a nakonec ani stroje nemají neomezené použití. Je
tZeba žít, a to s úctou ke StvoZiteli a s respektem. Nenakládejme na sebe více,
než jsme schopni zvládnout a už vůbec nedovolme, aby byly děti pZetěžovány.
Všichni potZebujeme �as pro odpo�inek a pro na�erpání sil. Jako věZící máme
jedine�nou šanci �erpat u zdroje, protože víme, kde je. Není to výsada, která
nám dává možnost nadZazenosti, ale naopak velkou zodpovědnost, a to pZivést
i ostatní k tomuto nenahraditelnému zdroji síly a pokoje. Nejprve se však
musíme nau�it správně �erpat i my, nezapomínat na tuto potZebu. Vím, není to
lehké, ale znovu pZipomínám, i světské věci se musíme u�it zvládat, dokonce i
životní pZirozené potZeby. Jako pZíklad dám vodu, kterou každý �lověk nutně
potZebuje a není to automatické, že všichni dodržují pitný režim. Jen se
rozpomeňte, kolikrát si uvědomíme, že jsme toho dnes moc nevypili a pZichází
různé odezvy, někoho za�ne bolet hlava, jiný je utahaný apod.. Když nám Bůh
dal život, věděl, že je to dobré a stejně tak věděl, že je dobré odpo�ívat. Tak vám
všem pZeji, abyste se s odpo�inkem nezaměZovali jen na �as prázdnin a
dovolených, ale aby byl sou�ástí každého dne, potažmo týdne. Každý
potZebujeme svůj Zád dne, ať tedy dobZe plánujeme.

Ze srdce žehná a na spole�ná setkání
 se stále těší  váš faráZ Timotej

I řekl Bůh: „Učiňme člověka, aby byl naším obrazem podle naší podoby. Ať lidé panují nad mořskými
rybami a nad nebeským ptactvem, nad zvířaty a nad celou zemí i nad každým plazem plazícím se po

zemi.“ Bůh stvořil člověka, aby byl jeho obrazem, stvořil ho, aby byl obrazem Božím, jako muže a ženu je
stvořil. A Bůh jim požehnal a řekl jim: „Ploďte a množte se a naplňte zemi. Podmaňte ji a panujte nad

mořskými rybami, nad nebeským ptactvem, nade vším živým, co se na zemi hýbe.“ … Bůh viděl, že
všechno, co učinil, je velmi dobré. Byl večer a bylo jitro, den šestý. Tak byla dokončena nebesa i země se

všemi svými zástupy. Sedmého dne dokončil Bůh své dílo, které konal; sedmého dne přestal konat veškeré
své dílo. A Bůh požehnal a posvětil sedmý den, neboť v něm přestal konat veškeré své stvořitelské dílo.

Gn


